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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovlc, predsjednik

Obavjestavam Vas da ce na osnovu clana 187 stav 4 Poslovnika Skupstine
Crne Gore pitanje predsjedniku Vlade, na Cetvrtoj - posebnoj sjednici prvog
redovnog [ proljecnjeg] zasijedanja u 2020. godini, zakazanoj za 27. maj,
postaviti predsjednica Kluba SNP - DEMOS, poslanica Danijela Pavicevic.

Podgorica, 24.05.2020. godine Predsjednica Kluba

Danijela Pavicevic
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Na osnovu clana 187 Poslovnika Skiipstine Crne GorC; predsjedniku
Vlade Crne Gore, Dusku Markovicu, postavljam sljedece

PITANJE

U svim strateskim dokumentima ove ali i prethodnih Vlada jasno je i
nedvosmisleno zapisano da treba sprovesti reformu javne uprave, koja ce,
prije svega, podrazumijevati racionalizadju broja zaposlenih kako u lokalnim
samoupravama tako i u drzavnoj upravi.
S toga od Vas trazim informaciju: Sta je Vlada konkretno uradila na torn
planu?

Potrebno je da mi dostavite Pregled zaposlenih po lokalnim
samoupravama i u svim segmentima drzavne uprave sa presjekom za datume
01.05.2010.,01.05.2014.,01.05.2018. i 01.05.2020. godine.

I
I

Takode ml je potrebno da mi dostavite ukupne iznose kojl se izdvajaju
za primanja za sve lokalne samouprave i sve segmente drzavne uprave po
gore navedenim datumima.

Trazim da mi date podatak o primanjima za svakog Izvrsnog direktora,
clana i predsjednika Borda direktora firmi koje su u vecinskom drzavnom
vlasnistvu kao i pregled finansijskih rezultata firmi za 2018. i 2019. g.
Zanima me i pregled svih primanja izvrsnih direktora, clanova 1 predsjednika
Borda direktora svih nezavisnih regulatora.

S obzirom da ste najavlli Plan racionalizacije broja zaposlenih potrebno
je da mi dostavite podatke za svaku od lokalnih samouprava i sve segmente
drzavne uprave sta bi to konkretno znacilo [ smanjenje u broju zaposlenih] za
svakog od tih subjekata ponaosob.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

POSLANICA
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Podgorica; 11. jun 2020. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom

Premijerskog sata odrzanog 27. maja 2020. godinC; kako bi isti bill

dostavljenl uvazenim poslanlcima.

ko Markovic



.Klub4>0-Slanika SNP - DEMOS, e r ju

Danijela Pavicevic :

POSLANICKO PITANJE

U svim strateskim dokumentima ove ali i prethodnih Vlada jasno je i nedvosmisleno

zapisano da treba sprovesti reformu javne uprave, koja 6e, phje svega, podrazumijevati
racionalizaciju broja zaposlenih kako u lokalnim samoupravama stalo i u drzavnoj
upravi

S toga od Vas trazim informaciju: Sta je Vlada konkretno uradila na torn planu?

Potrebno je da mi dostavite Pregled zaposlenih po lokalnim samoupravama i u svim

segmentima drzavne uprave sa presjekom za datume 01.05.2010, 01.05.2014,
01.05.2018. i 01.05.2020. godine.

Takode mi je potrebno da mi dostavite ukupne iznose koji se izdvajaju za primanja za

5ve lokalne samouprave i sve segmente drzavne uprave po gore navedenim datumima.

Trazim da mi date podatak a primanjima za -svakog Izvrsnog direktora, clana i

predsjednika Barda direktora firmi koje su u vecinskom driavnom vlasnistvu kao i
pregled finansijskih rezultata firmi za 2018. i 2019. g.

Zanima me i pregled svih primanja izvrsnih direktora, clanova i predsjednika Borda

direktora svih nezavisnih regulatora.

S obzirom da ste najavili Plan racionalizacije broja zaposlenih potrebno je da mi

dostavite podatke za svaku od lokalnih samouprava i sve segmente drzavne uprave sta

bi to konkretno znacilo (smanjenje u broju zaposlenih) za svakog od tih subjekata

ponaosob.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

ODGOVOR

Postovana poslanice Pavicevic,

Postavili ste pitanje koje po obuhvatu zahtjeva koje sadrzi, podrazumijeva znacajno

duze vrijeme i pripremu nego sto to dopustaju rokovi predvideni Premijerskim

satom. Da ne govorim o nekoliko, skoro desetak dopunskih pitanja koje ste postavili

u meduvremenu.



Imajuci uvidu vaznost reforme i racionalizacije ujavnoj upravi, nastojacu da iznesem

■-irdoyoljno'argumenata da je ova] proces dao odredene.rezultate i-da-suibroine znacajne
aktivnosti uspjesno realizovane u prethodnom periodu.

I

Slozicu se sa Varna da vec duze vremena govorimo o reformi javne uprave, ali bi se i
Vi trebali sloziti sa mnom da nikada nije uradeno vise u ovom procesu nego u
prethodnih nekoliko godina. Razlog tome je i konstituisanje Ministarstva javne
uprave u 41. Vladi, ali i uspostavljanje institucionalne i politicke koordinadje kroz
Savjet za reformu javne uprave.

Na rezultate ukazuje stanje u nasim institucijama, ali i izvjestaji Evropske komisije, u
kojima se iz godine ugodinu konstatuje napredaku ovoj oblasti. Vjerujem da ste imali
prilike da to procitate.

I prema posljednjem Izvjestaju Evropske komisije o napretku Crne Gore za 2019.
godinu, postignuti su pozitivni rezultati u mnogim segmentima funkcionisanja javne
uprave. Konstatovan je rast zadovoljstva gradana i privrede pruzenim uslugama na
centralnom nivou i to sa 42% u 2017. godini na 66% u 2019. godini.

Dakle, evidentan je visok stepen povjerenja gradana u institucije uz konstantan rast.
Najotvorenija smo vlada u regionu i to cd 2013. godine, pa je tako i smanjen broj zaibi
zbog takozvanih slucajeva „cutanja administracije" za 50% u odnosu na planirane
indikatore u 2020. godini.

Broj izjavljenih zalbi na prvostepena rjesenja organa je na nivou od svega 0,96%, dok
je Upravni sud odbio 72% tuzbi izjavljenih protiv drugostepenih rjesenja. Povecali
smo broj elektronskih usluga od 2016. godine za 210%. U 2016. smo imali 192 usluge
dok je taj broj u 2020. godini iznosio 596.

Ovi rezultati nijesu dosli sami od sebe. U prethodnom periodu svi nasi kapaciteti bili
su usmjereni na ostvarivanje ciljeva iz Strategije reforme javne uprave do 2020.
godine, a kljucni cilj je uprava kao servis gradana.

Jos jednom cu istaci da su u aktuelnoj epidemioloskoj krizi povodom koronavirusa
sve institucije pokazale visok nivo profesionalnosti, odgovornosti i efikasnosti. Dakle,
ostajem pri stavu da je nasa administracija glomaznija nego sto bi trebala biti, ali
povlacim moju ocjenu da je inertna, jer je u ovom periodu pokazala da je veoma
motivisana i proaktivna. Dakle, spreman sam da povucem svoje stavove, kada me na
to natjeraju cinjenice i rezultati.



Znaci - Crna Gora svakog dana sazrijeva u institucionalnom smislu, a rezultati toga su

e I ';a'r.-5i..isyuda oko nas. v V.:- ..c

U dijelu racionalizacije, donijeli smo nova zakonska rjesenja u oblasti sluzbenickog
sistema, lokalne samouprave, drzavne uprave, elektronske uprave, koja su izradena

u skladu sa najboljim evropskim praksama. Tokom 2019. godine sproveli smo proces
reorganizacije javne uprave i broj organa smanjili za sest.

Uveli smo i rigoroznije procedure kod zaposljavanja visoko-rukovodnog kadra, prvi
put uspostavili elektronsko testiranje prilikom zaposljavanja u javnoj upravl a
uspostavili smo i srednjorocno kadrovsko planiranje koje je uvezano sa
srednjorocnim planiranjem Budzeta.

Da smo veoma posveceni ovom procesu, pokazuje nasa odlucnost da realizujemo i do
kraja sprovedemo i politiku optimizacije javne uprave, kao jedan od najslozenijih
sistemskih procesa.

Proces optimizacije u Crnoj Gori formaino je poceo 6. jula 2018. godine donosenjem
Plana optimizacije javne uprave 2018-2020. Prvi brzi efekat bio je zaustavljanje

trenda zaposljavanja.

Prema polaznim vrijednostima, 31. decembra 2017. godine na centralnom nivou je

bilo 39.312 zaposlenih, a na lokalnom nivou 12.174.

Od pocetka sprovodenja Plana optimizacije, ogranicavanje zaposljavanja je

produzavano-vise puta, i na snazi je do 31. decembra 2020. godine, sto je pune dvije i

po godine u kontinuitetu.

U torn stanju stvari, bilo je potrebno predvidjeti mogucnost zaposljavanja u

kontrolisanoj proceduri za jasno definisane izuzetke i za ona radna mjesta neophodna

za nesmetano funkcionisanje institucija, kao i vodenje pristupnih pregovora sa

Evropskom unijom.

Mjere Plana optimizacije imale su povoljan uticaj na usporavanje trenda rasta

zaposlenosti u javnoj upravi, sto predstavlja pozitivan efekat ako se uporedi kakva bi

dinamika rasta broja zaposlenih bila da nijesu uvedene mjere ogranicavanja
zaposljavanja.

Pored toga, uspjesno se sprovodi mjera sporazumnog prestanka radnog odnosa uz

isplatu otpremnine, gdje smo predvidjeli zabranu povratka zaposlenog u javni sektor



na period od pet godina, kao i obavezu ukidanja konkretnog radnog mjesta, a sve sa
ciljem odgovornog upravljanja javnim finansijamai Na centralnom nivou zakljuceno
je 282 sporazuma o prestanku radnog odnosa.

Pozitivne efekte imamo i na nivou jedinica lokalne samouprave. Od pocetka primjene

Plana pa do kraja 2019. godine, primjetan je trend smanjenja zaposljavanja na
lokalnom nivou. Na osnovu raspolozivih podataka, ved je broj onih koji napustaju

radna mjesta, nego lica koja se zapodjavaju na odredeno ili pak na neodredeno
vrijeme.

Tako je u 2018. godlni ostvaren neto efekat smanjenja za 475 zaposlenih, dok je u

2019. godlni ostvaren neto efekat smanjenja za 253 zaposlena.

Od pocetka primjene Vladine Odluke o sporazumnom prekidu radnog odnosa uz

isplatu otpremnine, zakljuceno je sa 8. maja 2020. godine, u 17 jedinica lokalne

samouprave 135 sporazuma.

Uvazena poslanice,

Reforma javne uprave nije samo pitanje racionalizacije, vec pitanje prilagodavanja

administracije za novo vrijeme, za razvojne potrebe drustva.

Ni u jednoj drzavi, pa ni u Crnoj Gori, nije moguce ovaj proces sprovesti preko noci. Iz

tih razloga javna uprava koja je uvijek bila unutrasnje pitanje drzava clanica Evropske

unije, postala je jedan od vaznih segmenata u procesu prosirenja EU.

Osvrnuo bih se i na dio pitanja u vezi zarada rukovodeceg kadra u privrednim

drustvima u vecinskom vlasnistvu drzave.

Podsjeticu vas da su podaci o zaradama ovih lica javno dostupni, i uz minimum

angazovanja mozete do njih doci.

Shodno zakonu, privredna drustva dji je osnivac ili vecinski vlasnik drzava u obavezi

su da na svojoj internet stranici objave spisak javnih funkcionera i obracunske liste

njihovih zarada i drugih primanja i naknada u vezi sa vrsenjem javne funkcije.

A po Zakonu o sprjecavanju korupcije - u obavezi su da podnose redovne i posebne

izvjestaje o prihodima i imovini, koji su takode javno dostupni.

Dodatno, kada su u pitanju ostvareni rezultati privrednih drustava u vecinskom

vlasnistvu drzave u 2018. i 2019. godini, tj. finansijski izvjestaji ovih drustava, takode



ih mozete pronaci na internet stranici Poreske uprave, koja je shodno Zakonu o

racunovodstvu duzna da ih ct-n?.

Dakle, nije mi tesko da sa poslanicima razgovaram na svaku temu, i da obezbijedim

svaku vrstu informacije, ali ne treba od predsjednika Vlade traziti ono sto je upravo

kroz sist'emska rjesenja u nasoj javnoj upravi - dostupno svakome ko za to iskaze
interes.

Ne bi bile nikakve dileme, saglasan sam sa pristupom da zarada svakog pojedinca u

privrednom drustvu zavisi od njegovog doprinosa u ostvarivanju ciljeva drustva, i da

se mora kretati u okviru ukupnog rezulatata tog preduzeca.

I  za sluzbenike, a posebno kada je u pitanju rukovodeci kadar. Jedan od

najzahtjevnijih izazova u upravljanju ljudskim resursima je utvrdivanje adekvatne

zarade srazmjerne slozenoscu poslova koji se obavljaju i doprinosu rezultatima koji

se ostvaruju. U pitanju je ne mail izazov ne samo za sistem javne uprave, vec i za

privatni sektor.

Bas zato losi poslovni rezultati ne smiju i ne trebaju biti nagradeni visokim

primanjima, bez izuzetka. Ovo ce biti u posebnom fokusu mojih saradnika 1 mene

licno.

Od organa upravljanja u kojima sjede predstavnici Drzave trazim da, ukoliko postoje
takve devijacije, u najkracem roku one budu ispravljene koje god preduzece da je u

pitanju. Znaci, svako preduzece sa drzavnim vlasnistvom je kapital Crne Gore i njenih
gradana, i njime se mora upravljati odgovorno i domacinski.

I na krajii, da ne ispustimo ono najvaznije - pitanje kvaliteta.

Najbolje ljude treba da zadrzimo, a za obrazovanje i vrijedne ljude vrata javne uprave
i drzavnih preduzeca ce biti otvorena. Oni ce uvijek dobijati sansu, a optimizacija za
njih nece i ne smije biti prepreka.

Opredjeljenje kojim cemo se rukovoditi je da nema bolje investicije od ulaganja u
kvalitetne ljude. Jer, od svih raspolozivih resursa kojima raspolazemo izdvojio bih
onaj najveci, a to je ljudski.

On je i najveca garancija jos bolje buducnosti Crne Gore.

Zahvaljujem na paznji!


